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Cererea de reexaminare a lui Iohannis, respinsă

De ce este importantă
mobilitatea forței de muncă?

Camera de Comerţ, Industrie, Navigaţie şi
Agricultură Constanţa derulează un proiect
transfrontalier ce privește promovarea
mobilităţii forţei de muncă în rândul angajaţilor
şi persoanelor inactive („Mobility of Workers
and unemployed Upgrade - MOWEUP”).
Proiectul se derulează pe o durata de doi ani
şi este finanţat prin programul INTERREG V-A
România - Bulgaria, liderul de proiect fiind
Camera de Comerţ şi Industrie Dobrich,
district Dobrich - Bulgaria, iar Institutul
European pentru Turism Cultural EUREKA şi
Camera de Comerţ, Industrie, Navigaţie şi
Agricultură Constanţa sunt parteneri.
Obiectivele principale ale proiectului vizează
elaborarea şi susţinerea unei platforme web,

un instrument pentru informaţii şi sfaturi cu
privire la carieră, crearea unei arii eligibile
integrate, din punctul de vedere al angajării şi
mobilităţii forţei de muncă, înființarea unor
locuri de muncă în zona transfrontalieră şi a
unor oportunităţi de antreprenoriat și
generarea unor rezultate măsurabile, pentru a
transforma regiunea transfrontalieră. Printre
rezultatele proiectului, se numără
îmbunătăţirea accesului la iniţiative comune
de angajare, dezvoltarea unor servicii
inovative de îmbunătăţire a carierei,
promovarea angajării și dezvoltarea mobilităţii
forţei de muncă.

Pe scurt.

Veste uriașă! Funcționarii publici
trimişi în judecată rămân în funcţii!

Angajații care au fost
suspendați sau dați afară
pe motiv că pe numele lor

s-a început urmărirea penală sau au
fost trimiși în judecată primesc o veste
foarte bună. Camera Deputaţilor a
adoptat marţi, cu 170 de voturi
„pentru“, 93 „împotrivă“ şi şapte
abţineri, proiectul de modificare a
Legii 188/1999 privind Statutul
funcţionarilor publici, menţinând
abrogarea prevederii potrivit căreia
funcţionarii publici sunt suspendaţi din
funcţie în cazul în care sunt trimişi în
judecată pentru infracţiuni, inclusiv de
corupţie şi de serviciu. În acest fel,
Camera superioară a Parlamentului a
respins obiecţiile preşedintelui Klaus
Iohannis, conţinute în cererea de
reexaminare asupra acestui proiect
adoptat iniţial de Parlament în iunie
2016.

Comisia pentru muncă a întocmit,

în schimb, un raport în care a
menţinut abrogarea articolului care
prevede că „în cazul în care
funcţionarul public este trimis în
judecată pentru săvârşirea unei
infracţiuni de natura celor prevăzute la
art. 54 lit. h), persoana care are
competenţa legală de numire în
funcţia publică va dispune
suspendarea funcţionarului public din
funcţia publică pe care o deţine“. În
timpul dezbaterilor, deputatul Adrian
Solomon a susţinut că, pe lângă
prezumţia de nevinovăţie, se
demonstrează, prin atâtea cazuri din
ultima vreme, că mulţi funcţionari au
fost ţinta unor abuzuri din partea unor
delatori şi din partea unor procurori,
fiind trimişi în judecată, judecaţi şi
achitaţi de către instanţe. „Ce se
întâmplă cu perioada în care, conform
legii, ei au fost suspendaţi din
raporturile de serviciu? Prin urmare,

acei oameni au dreptul la despăgubiri,
au fost puşi să şomeze fără drept de
muncă“, a afirmat Solomon. Camera
Deputaţilor este for decizional în acest
caz, iar Iohannis este obligat să
promulge legea.

Vestea este precum o mănușă
pentru mai mulți funcționari din
Consiliul Județean și Primăria
Constanţa, implicați în dosarele în
care sunt judecați fostul președinte al
CJC Nicușor Constantinescu și fostul
primar Radu Mazăre. Aceștia au fost
suspendați din funcție. Amintim că, în
2015, patru angajați ai Primăriei
Constanța, care fuseseră și ei trimiși
în judecată în dosarul retrocedărilor,
au fost suspendați, după ce procurorii
l-au anunțat pe primarul Constanței,
Radu Mazăre, că este acuzat de abuz
în serviciu pentru că nu i-a ”tras pe
dreapta” în 2008, atunci când a
început procesul.

Cei 800.000 de bolnavi de diabet
din România au... 6 molecule noi

Revolta muncitorească
anticomunistă din ’87, înăbuşită

dur! Cine a fost de vină Șase molecule noi au fost introduse în
acest an pentru tratarea diabetului, a
declarat ministrul Sănătății, Florian Bodog,
marți, în cadrul conferinței-dezbatere
“Femeia, în contextul diabetului zaharat...
Povești de viață”, organizată de Federația
Asociațiilor
Diabeticilor din
România.
“Programul
Național de
Diabet al CNAS
consumă 960
de milioane de
lei pe an în
tratamentul a
aproape
800.000 de
pacienți. Ce am
făcut în
mandatul meu în ceea ce privește
depistarea diabetului și în ceea ce privește
tratamentul diabetului: așa cum știți, în
programul de guvernare am avut prevăzut
faptul că introducem molecule noi pentru a
crește accesibilitatea pacienților și avem
molecule noi introduse pentru diabet.
Dacă nu mă înșel, în număr de șase,
introduse toate în acest an. Aceste
molecule nu au fost introduse în anii

anteriori”, a spus ministrul. MS accesează
fonduri europene, în valoare de zece
milioane de euro, pentru depistarea
precoce a diabetului, dar și pentru
depistarea persoanelor cu risc, gravide și
copii, a mai spus el. “Dorim să

operaționalizăm
registrele de diabet
care funcționează, să
spunem, sporadic și
neorganizat la nivelul
României,
funcționează doar la
nivel local, motiv
pentru care accesăm
un grant european de
300.000 de euro
pentru a avea un
registru de diabet
consolidat. Pe de altă

parte, în acest an am crescut numărul de
locuri la specialitatea diabet la rezidențiat
pentru a aduce specialiști în domeniu. De
asemenea, în afară de depistarea
precoce, suntem preocupați de prevenție.
(...) În noua lege a Sănătății, împreună cu
colegii din Comisiile de Sănătate, lucrăm
și la un capitol de prevenție care să
permită finanțarea prevenției”, a mai
declarat ministrul Bodog.

În dosarul cunoscut opiniei
publice sub denumirea de „Crimele
comunismului”, instrumentat de
procurori militari ai Secţiei
Parchetelor Militare din cadrul
Parchetului de pe lângă Înalta Curte
de Casaţie şi Justiţie, se efectuează
cercetări sub aspectul săvârşirii de
infracţiuni contra umanităţii cu privire
la acţiunile represive şi sistematice
desfăşurate de regimul comunist
împotriva participanţilor la revolta
muncitorească anticomunistă de la
Braşov din 15 noiembrie 1987.

În cauză au fost audiate
majoritatea persoanelor vătămate
care au fost cercetate şi
condamnate în anul 1987 pentru
participarea la revolta anticomunistă
de la Braşov. De asemenea, au fost
efectuate cercetări în vederea
identificării lucrătorilor de miliţie şi
securitate care au întocmit actele de
urmărire penală privind pe
participanţii la revolta anticomunistă
de la Braşov sau care au dispus
măsuri de urmărire informativă a

acestora pe întreaga perioadă în
care, în mod nelegal, după
publicarea Decretului nr. 11/1988
privind amnistierea unor infracţiuni şi
reducerea unor pedepse, s-a

menţinut obligaţia de a nu părăsi
domiciliul obligatoriu, stabilit în
diverse judeţe ale ţării.

Cu ocazia cercetărilor efectuate
au fost avute în vedere inclusiv
materialele şi documentele
transmise de Consiliul Naţional
pentru Studierea Arhivelor Securităţii
cu privire la acţiunile regimului
comunist împotriva participanţilor la
revolta muncitorească anticomunistă
de la Braşov din 15 noiembrie 1987. 


